
 

 

 

Број/Broj: 01/2а-50-1-2-66/10 

Сарајево/Sarajevo, 25. 05. 2010.  

 

 

 

    

                   ЗАПИСНИК 

са 66. сједнице Комисије за спољне послове 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 24. 05. 2010.  

 

 

Сједница Комисије почела је у 12.00 часова. Присуствовали су: Славко Матић, Хусеин 

Нанић, Азра Алајбеговић, Лејла Клокић и Денис Бећировић.   

 

Оправдано су одсуствовали: Милица Марковић, Азра Хаџиахметовић, Милорад 

Живковић и Сефер Халиловић.  

 

Осим чланова Комисије, сједници су присуствовали: Момчило Новаковић, посланик у 

Представничком дому ПСБиХ, Един Шехић из Министарства иностраних послова 

БиХ, Ненад Вујичић и Вера Летица из Министарстсва финансија и трезора БиХ, Самир 

Шлаку из Министарства за људска права и избјеглице БиХ и Зоран Шајиновић из 

Министарства одбране БиХ. 

 

Сједници је предсједавао Славко Матић. Он је поздравио све присутне и 

отворио расправу о дневном реду 66. сједнице Комисије. 

 

Није било расправе, па је предсједавајући Комисије Славко Матић констатовао да је за 

66. сједницу Комисије једногласно усвојен сљедећи 

 

ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Усвајање Записника са 65. сједнице Комисије; 

2. Давање мишљења о сагласности за ратификацији: 

a) Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије 

Европских заједница у свези са хоризонталним програмом о нуклеарној 

безбједности и заштити од зрачења, у оквиру Инструмента за претприступну 

помоћ у 2008. години (ресорно министарство: Министарство финансија и 

трезора БиХ);  

б)   Споразума о финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни и  

      Босне и Херцеговине и Федерације Босне и Херцеговине и Јавног предузећа  

      “Електропривреда Хрватске заједнице Херцег Босне” д.д. Мостар  

      (ЕПХЗХБ) – Пројекат Допунске мјере за Вјетроелектрану Месиховина,  

      (ресорно министарство: Министарство финансија и трезора БиХ); 

             ц)  Европске повеље о регионалним и мањинским језицима – Стразбур, 05. 11.  

                  1992. године (ресорно министарство: Министарство за људска права и  



 

                  избјеглице БиХ); 

             д)  Споразума о војном гранту између Савјета министара Босне и Херцеговине  

                   и Владе Републике Турске, Имплементационог протокола о финансијској  

                   помоћи између Министарства одбране Босне и Херцеговине и  

                   Генералштаба Републике Турске и Логистичког имплементационог 

                   протокола између Министарства одбране Босне и Херцеговине и  

                   Генералштаба Републике Турске (ресорно министарство: Министарство 

                   одбране БиХ); 

3. Расправа о Иницијативи посланика Момчила Новаковића за разматрање на 

сједници Дома сљедеће тачке дневног реда: “Одговорност чланова 

Предсједништва БиХ за вођење споље политике БиХ у свјетлу посљедњих 

изјава појединих чланова”; 

4. Извјештаји и материјали пристигли Комисији: 

a) Либерализација визног режима за Босну и Херцеговину (материјал МИП-а 

БиХ); 

б)  Нота Амбасаде Шпаније – Представљање Европске уније у БиХ (материјал 

      МИП-а БиХ); 

5. Текућа питања.      

                                                                             

 

Ад. 1. Усвајање Записника  са 65. сједнице Комисије за спољне послове 

 

Записник са 65. сједнице  усвојен је једногласно, без примједаба.  

 

 

Ад. 2. а) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о  

                финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  

                заједница у вези са хоризонталним програмом о нуклеарној безбједности  

                и заштити од зрачења, у оквиру Инструмента за претприступну помоћ у 

                2008. години  

 

Вера Летица из Министарства финансија и трезора БиХ рекла је да је ово ИПА-ин 

финансијски споразум за 2008. годину, те да је ово један хоризонтални програм 

Европске комисије, што значи да се односи на шест земаља у региону плус Косово. 

Споразум је конципиран на основу способности прихватања обавеза из чланства и 

приближавања европским стандардима. Европска комисија је препознала да у регији 

постоји недостатак у дијелу регулисања нуклеарне безбједности као и капацитета 

регулаторних тијела по питању нуклеарне безбједности и радиолошких питања. Из тог 

разлога је за 2008. годину у оквиру овог програма издвојено 7.030.000 евра и та 

средства се односе на све земље. БиХ учествује у дијелу “унапређење капацитета 

регулаторног тијела” и регулаторно тијело је основано, што је био и услов за учешће 

наше земље у овом програму, а то је Државна регулаторна агенција за радијацију и 

нуклеарну безбједност. Овим програмом управља централизовано Европска комисија у 

сарадњи са Међународном агенцијом за атомску енергију, тако да је наша земља ту 

само корисник, а наш дио, због којег је потписан овај споразум, износи 1.010.000. евра.  

 

Није било питања и чланови Комисије су једногласно дали позитивно мишљење 

Представничком дому у вези с ратификацијом овог споразума. 

 

 



 

 

Ад. 2. б) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о  

                финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни и Босне и  

                 Херцеговине и Федерације Босне и Херцеговине и Јавног предузећа  

                “Електропривреда Хрватске заједнице Херцег Босне” д.д. Мостар 

                (ЕПХЗХБ) – Пројекат Допунске мјере за Вјетроелектрану Месиховина  
 

Ненад Вујичић из Министарства финансија и трезора БиХ рекао је да овај споразум 

представља грант у износу од 1 милион евра за финансирање Вјетроелектране 

Месиховина. Овим грантом кофинансира се кредит од 71 милион евра који би требало 

разматрати на наредној сједници Комисије. Споразум произлази из финансијске 

сарадње између БиХ и СР Њемачке из 2007. године и овим грантом ће се финасирати 

стручне услуге за изградњу вјетроелектране Месиховина, чиме ће се смањити 

несразмјерна потрошња електричне енергије у 36 општина. 

 

Није било питања и чланови Комисије су једногласно дали позитивно мишљење 

Представничком дому у вези с ратификацијом овог споразума. 

 

Ад. 2. ц) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Европске повеље о 

                регионалним и мањинским језицима – Стразбур, 05. 11. 1992. године  
 

Славко Матић рекао је да му је драго што имамо прилику да коначно дамо сагласност 

за ратификацију ове повеље, јер је у посљедњим извјештајима Мониторинг тима 

Савјета Европе неусвајање ове повеље наведено као примједба.   

 

Самир Шлаку из Министарства за људска права и избјеглице БиХ казао је да се у 

посљедње двије до три године заједно са Министарством иностраних послова БиХ 

ради на ратификацији ове повеље, те да је ратификација Повеље о регионалним и 

мањинским језицима постпријемна обавеза БиХ након пријема у чланство Савјета 

Европе.  

 

Чланови Комисије једногласно су дали позитивно мишљење Представничком дому у 

вези с ратификацијом Европске повеље о регионалним и мањинским језицима – 

Стразбур, 05. 11. 1992. године.  

 

Ад. 2. д) Давање мишљења о сагласности за ратификацију Споразума о војном  

                гранту између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе  

                Републике Турске, Имплементационог протокола о финансијској помоћи  

                између Министарства одбране Босне и Херцеговине и Генералштаба  

                Републике Турске и Логистичког имплементационог протокола између 

                Министарства обране Босне и Херцеговине и Генералштаба Републике  

                Турске 

 

Денис Бећировић је предложио да, због краткоће времена које он има, Комисија да 

мишљење о овом споразуму без излагања представника Министарства одбране БиХ 

Зорана Жајиновића, с чим су се сагласили остали чланови Комисије. 

 

Чланови Комисије су једногласно дали позитивно мишљење Представничком дому у 

вези с ратификацијом овог споразума. 

 



 

Ад. 3. Расправа о Иницијативи посланика Момчила Новаковића за уврштавање 

           у  дневни ред сједнице Дома тачке: “Одговорност чланова  

           Предсједништва БиХ за вођење спољне политике БиХ у свјетлу посљедњих 

           изјава појединих чланова” 

 

Славко Матић замолио је предлагача ове тачке, г. Момчила Новаковића, да упозна 

чланове Комисије о смислу и накани ове иницијативе и казао да Комисија треба да се 

изјасни о потреби уврштавања ове тачке у дневни ред сједнице Дома. 

 

Момчило Новаковић рекао је да неће улазити у сам садржај тачке и да је за њега 

прихватљив назив тачке дневног реда “Одговорност чланова Предсједништва БиХ за 

вођење спољне политике” без дијела у којем се каже “у свјетлу посљедњих изјава” ако 

би то за неког од чланова Комисије било спорно. Он је казао да члан 47. Пословника о 

раду Предсједништва БиХ говори да ће Предсједништво настојати консензусом 

доносити одлуке, па и кад је у питању спољна политика, а члан 171. Пословника 

Представничког дома прописује да Предсједништво, на захтјев Дома, изражава своје 

ставове и извјештава Дом о питањима која спадају у његову надлежност. Додао је да је 

његова намјера и идеја, ако ово буде на дневном реду, да се затражи од 

Предсједништва да достави информацију о вођењу спољне политике. 

Денис Бећировић упитао је да ли се то односи на сва три члана Предсједништва БиХ 

или на једног или двојицу.  

 

Момчило Новаковић рекао је да мисли на Предсједништво БиХ, дакле на три члана 

Предсједништва, те да је стога и сагласан да се из назива тачке избаце ријечи: “у 

свјетлу посљедњих изјава”. Нагласио је да је његова идеја била да се говори о вођењу 

спољне политике и о одговорности чланова Предсједништва у вођењу спољне 

политике, те да није ништа усмјерено ни на једног члана Предсједништва посебно. 

 

Денис Бећировић рекао је да мисли да није продуктивно сад три-четири мјесеца прије 

избора извлачити једно по једно питање и тражити неку одговорност, те да поготово  

мисли да Парламентарна скупштина сад нема политички кредибилитет за стављање 

оваквих ствари на дневни ред. Рекао је да то каже због тога што мисли да је овај 

парламент дефинитивно најгори од када постоје четворогодишњи мандати, најгори са 

становишта оног што је планирано и оног шта је урађено. Додао је да је рад Савјета 

министара катастрофалан, као и рад ентитетских влада. Рекао је да мисли да је г. 

Новаковић имао добре намјере кад је ово предлагао, али је предложио да Комисија не 

прихвати овај предлог Дому за уврштавање ове тачке у дневни ред из разлога које је он 

изнио.  

 

Азра Алајбеговић изразила је дилему како Комисија, с аспетка уставних надлежности 

Предсједништва, стоји у вези с питањем позивања Предсједнитшва на одговорност. 

Казала је да мисли да Комисија треба да расправља о домену спољне политике, даје 

своје опсервације и мишљења, али да је одговорност нешто што има респектабилну 

специфичну тежину. Зато је затражила од секретара да то појасни, након чега би се 

одредила о овом питању.  

 

Хусеин Нанић је казао да он бјежи од начина да ми генерално оспоравамо нечије 

изјаве, јер свако треба да има слободу давања изјава. Додао је да мисли да би 

уврштавање овакве тачке у дневни ред сједнице Дома довело до политизације и да не 



 

бисмо могли добити ништа корисно за БиХ, за Парламент и за вођење соиљне 

политике. Рекао је да ће зато бити уздржан кад је у питању овај предлог. 

 

Предсједавајући Матић рекао је да је тешко не сагласити се са г. Новаковићем и 

разлозима који су га руководили да предложи овакву тачку дневног реда и са угрубо 

набројаним слабостима Предсједништва БиХ у вођењу спољне политике, не улазећи у 

садржај саме тачке дневног реда.  Додао је да не жели полемизирати са г. Бећировићем 

о томе да ли је овај парламент лош или најлошији. Рекао је да је очигледно да ПСБиХ 

са своја два дома није урадила пуно тога у овом мандату, али да он мисли да је ово 

најлошија структура Предсједништва БиХ откако се бира трочлано Предсједништво, те 

да заиста има потребе за расправљањем о њиховом раду. Нагласио је да би стављање 

ове тачке, како год да се формулише, изродило супротстављену расправу.   

 

Послије расправе у вези са питањем које је поставила Азра Алајбеговић, 

предсједавајући је одговорио да би Комисија, уколико би подржала ову тачку дневног 

реда, затражила информацију од Предсједништва, што не би значило позивање ни на 

какву одговорност. Додао је да је упитно у односима чланова Парламента и 

Предсједништва БиХ, који су директно бирани, да ли  Парламент може испољити било 

какав закључак којим ће позивати на одговорност Предсједништво.  

                        

Момчило Новаковић рекао је да је очигледно да је иницијатива погрешно схваћена. 

Није намјера да Парламент утврђује одговорност чланова Предсједништва, већ се ради 

о одговорности Предсједништва БиХ за вођење спољне политике, а оно то и јесте. 

Рекао је да је Предсједништво дужно  Парламенту доставити правце дјеловања спољне 

политике. Додао је да он не види шта је спорно да Предсједништво достави 

информацију о реализацији докумената који су били у Парламенту, те да он мисли да 

се на Комисији не опредјељује о значају овог што пише овдје, већ се опредјељује о 

члановима Предсједништва.  

 

Хусеин Нанић је на претходну дискусију г. Новаковића одговорио да се то не 

подразумијева јер СДА нема свог члана у Предсједнитшву БиХ, али да он као посланик 

у државном парламенту жели да заштити дигнитет и Парламента и Предсједништва 

БиХ, и у том смислу надлежности које Комисија има. Подсјетио је да је прије годину 

дана од Министарства иностраних послова затражена информација о ДКП мрежи и да 

то нисмо добили, те да је вођена расправа у Парламенту и то није завршено, а да 

апсурд буде већи, он је у посланичком питању тражио да му се достави у електронској 

форми инормација и да је није добио. Рекао је да он јесте за то да се тражи 

информација од Предсједништва БиХ о вођењу спољне политике у оквиру 

пословничких могућности, ако постоји нека врста добрих односа између Парламента и 

Предсједништва БиХ, али ако би ова тачка била на дневном реду сједнице Дома, не би 

се постигло ништа.  

 

Предсједавајући Комисије Славко Матић затражио је да се Комисија изјасни о томе да 

ли подржава предлог да се у дневни ред сједнице Дома уврсти тачка: “Одговорност  

чланова Предсједништва БиХ за вођење спољне политике”.  

 

Са једним гласом “за”, два “против” и два “здржана”, Комисија је одбила овај предлог.  

 

Ад. 4. Извјештај и материјали пристигли Комисији: 



 

a) Либерализација визног режима за Босну и Херцеговину (материјал МИП-а 

БиХ); 

б)  Нота Амбасаде Шпаније – Представљање Европске уније у БиХ (материјал 

      МИП-а БиХ) 

 

Един Шехић из Министарства иностраних послова БиХ рекао је да је, што се тиче 

информације о либерализацији визног режима за Босну и Херцеговину, већина ставова 

потврђена на недавном састанку Делегације Савјета министара БиХ са Европском 

комисијом, коју је предводио министар безбједности Садик Ахметовић, гдје је 

презентован извјештај Европске комисије о напретку БиХ по питању либерализације 

визног режима. Чињеница је да има различитих виђења и званичника и чланова 

Европског парламента те низ изјава које немају упориште у стварности. Исто тако 

чињеница је да је у посљедњем извјештају који је сачинила Европска комисија о 

напретку БиХ по питању либерализације визног режима, који нам је презентован 6. 

маја у Бриселу, констатовано да смо направили огроман напредак, али са једном 

резервом у вези с питањем испуњавања обавеза из блока 3, гдје спадају јавни ред и 

безбједност. Постоје још нека питања као што су усаглашавање ентитетских закона са 

Кривичним законом БиХ, питања одрживости рада институција, спровођење акционих 

планова за борбу против организованог криминала, јачање административних 

капацитета агенција за спровођење закона. Најављено је као чврст став да ће се током 

љета упутити још једна евалуациона мисија за блок 3. Он је додао да се на политичком 

нивоу може оспоравати да ли смо имали исти третман као и остале државе које су 

добиле безвизни режим, али је на овом састанку речено да ће са почетком јесени све 

бити рјешено и да ће БиХ добити безвизни режим.     

 

Предсједавајући је констатовао да је Комисија примила к знању ова два извјештаја. 

 

  

Предсједавајући Матић констатовао је да нема тема под текућим питањима и закључио 

сједницу.  

Сједница је завршена у 12.45 часова. 

 

 

 

 

 

  СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 

 

          Мерџана Иглица                                                                          Славко Матић 
 

                                                                                                    

 

Достављено: 

      

 наслову 

 а/а 


